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Tindrà la competència de Llagostera i Caldes de Malavella 

piovr 
DIARI 

UAjüfltament de Cassà demana la 
ubicació a la vila de l'institut de batxillerat 
CASSÀ DE LA SELVA (De la nostra Redacció);-
L'Ajuntament en ple de Cassà de la Selva va aprovar dir 
vendràs passat, de forma unànime, la sol·licitud formal 
davant la conselleria d'Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya de la instal·lació a la població d'un institut 
de batxillerat. 

Potser per aquestes absències 
èl ple va ser molt vàpid' i els sis 
punts de l'ordre del, dia van-ser 
ràpidament enllestits pel ple mu
nicipal; sens dubte el 'pünt més 
destacat delsacords presos va 
ser aquest al qual ja ens hem re
ferit i que posa el primer punt i a 
part a una qüestió i.una polèmica 
que porta molts anys endegant-
se a Cassà de la Selva. La qües
tió de l' institut va ser arma de 

batalla dels diversos grups que 
'.es presentaren a les darreres 
eleccions i.un cop elegit el con
sistori es demanava per part de 
l'oposició que es complissin les 
promeses electorals; els debats I. 

, les disputes per aquest tema en 
què els-membres de l'oposició, 
el senyor Mestras principalment, 
deia que l'Àjuritament no tenia 
ganes de tirar endavant i que si li 

La carbonera rememora una època no massa llunyana. 
, (Foto: Mon del Raval) 

La Cellera 

Torna a cremar la 
vella carbonera 

LA CELLERA DE TER (Del 
nostre corresponsal, Josep 
Món del Raval).— La pila de 
carbó, o carbonera, de la Ce
llera, criema dèsdé diumenge 
passat a les onze del matí. Els 
responsables d'aquest vell 
costunn català sóri els ex.-lle-
nyataires i ex^carboners ce-
llerencs, organitzats pel cen
tre parroquial dé la vila. 

< La pila de carbó de la Celle
ra està feta de fusta d'alzina i 
tapada amb llenya verda i ter
ra. Aquests són els elements 
que permeten obtenir el car
bó vegetal. El procés de car
bonització s'inicia amb la per
foració d'una xemeneia situa
da al mig de la pila i que per

met regular la seva combus
tió per uns forats laterals, els 
quals faciliten la circulació li,-
mitada d'aire. A ix i , progressi
vament, la llenya es va carbo
nitzant. 

Aquesta pila de carbó ha 
estat molt visitada durant el 

. llarg de la passada setmana i 
ha estat sorprenent el nom
bre de joves que s'ha interes
sat per aquest vell of ici. L'or
ganització d'aquesta celebra
ció ha estat a cura del centre 
parroquial dè la.Cellera, amb 
la col·laboració de la Genera^ 
litat de Catalunya, i ha estat 
gravat amb vídeo, que serà 
emès per la Televisió de 

> Catalunya-TV3. 

deixaven à ell assegurava que 
faria l ' institut, van ser una cons
tant , en. uns quans plens. Final
ment,^ en la decistó presa pel 
consistori cassanenc, —abans-
d'ahir e's donà el primer pas cara 
a ja construcció d'aqüest centre 
a la vila. Cal dir, però, que lès 
perspectives que aquesta pro
posta sigui acceptada i l ' institut 
sigui una realitat van ser refreda
des una mica pel mateix regidor 
de Cultura, Joan Maymí, el qual 
va dir que, sens les darreres con
verses mantingudes amb la Ge
neralitat, la valoració de traspas
sos havia' estat desfavorable i 
això endarreria els projectes en 

• dos o tres anys. De tota manera 
ja s'ha fet la sol·licitud formal i 
aquest és el primer pas per a la 
consecució del centre..Un altre 
dels problemes greus amb els 
quals es troba \a proposta cassa-

nenca és el de la rivalitat arnb les 
altres dues poblacions que tam
bé reivindiquen aquest centre, 
Llagostera i Caldes de Malavella. 

BOICOT D'UN REGIDOR 
A LA FESTA DE L'ARBRE 

Ja dins l'apartat de precs i pre
guntes va saltar al ple un tema 
que plantejà el regidor de'Ser
veis., Joaquim Roura, en relació 
al boicot realitzat pel director de 
les escoles nacionals, i cap de 
l'oposició, Josep Mestras, a la 

-celebració de la festa de l'arbrè. 
Segons digué el regidor Roura, 
els programes d'aquesta festa 
es van repartir als dos col·legis el 
dimarts-anterior à la celebració 
de la festa, però els que corres
ponien al cpl.Jegi públic no foren 
repartits entre els alumnes i pro
fessors impedint així que se'n 

poguessin assabentar i raargi-, 
nant-los de la festa de l'arbre. 

«D'aquí vull què consti la meva 
més enèrgica protesta al director -
del col.legr públic per aquest fet 
que considero inadmissible i que 
afecta nois i noies del poble», 
clogué en el seu parlament el re
gidor Joaquim Roura; els com
panys d'equip de Josep Mestras 
no van constatar aquest escrit ja 
que, digueren, no en tenien co
neixement i no sabien què havia 
passat. Per la seva banda la res
ta de regidors del consistori, 
encapçalats pel mateix'alcalde, 
es van solidaritzar amb l'escrit 
de protesta del senyor Roura, i el. 
regidor Joan Maymí-afegí que 
això no el sorprenia, ja que 
«molts dels escrits que s'han 
tramès a les escoles han estat ig-. 
norats, sense què n'hàgim tingut 
resposta».. 

En el debat dels pressupostos de divendres 

Els comunistes deixaren 
plantat el ple de Banyoles 

BANYOLES (De la nostra corres
ponsal, Laii Martínez).— Diven
dres passat a la nit van ser apro
vats els pressupostos ordinaris 
de^anyoles en la sessió extraor
dinària que se celebrà a la casa 
de la vila. La nota més destacada 
va ser-heJa retirada, per part del 
PSUC, del debat pressupostari. 
Els informes van ser lliurats no
més amb quaranta-sis hores 
d'antelació ja que l'alcalde Her-
nàndez havia estat malalt i se
gons el PSÜC aquest termini de 
temps era insuficient, per la qual 
cosa va sol·licitar la presidència, 
l'ajornarrient del ple. 

La petició^ però, li fou denega
da i Dolors. Tarrades, represen,-. 
tant del (^SUC, abandonà la ses
sió i marxà del sèu escó. Cal dir 
que el projecte pressupostari va 
ser acceptat per tota la resta 
dels partits polítics, encara que 
alguns hi trobaren punts nega
tius. " ~ - -

El pressupost ordinari de Ba
nyoles per al 8 4 puja a un total 
de 2 1 6 . 2 2 0 . 0 0 0 p t e s , la qual 
cosa suposà un 1 6 ' 2 4 per cent 
en comparació als de l'any 8 3 . 
Eh principi, però, la quantitat 
presentada era de 2 6 0 milions, 
encara que després se'n retalla
ren algunes partides i quedà re

duiria à la xifra abans indicada. 

Pel que fa a la capacitat d'eri-
deutament del consistori banyoli, 
es digué que era relativament peti
ta ; era d'un 1 2 '99 per cent. 

Figueras, tinent d'alcalde i re
gidor d'hiisenda, en fer la pre
sentació del, pressupost va de-
mariar als presents «objectivitat 
política i voluntat d'acord ja que 
no són uns pressupostos perfec
tes però són operatius i s'adap
ten a totes les capes socials». 

Per part d'ERC, en veu de Ra
fael Angélats, es va trobar que 
en realitat, efectivament,, els 
pressupostos tenien defectes i 
qUe era una elaboració de caire 
purament administratiu, la qual 
cosa no'̂  es'correspon a la realitat 
ja que la vida de la ciutat no és 
solament administrativa. També 
criticà la igualtat de crèdit que es 
donen en algues regidories com 
per exemple Cult.ura, Ensenya
ment i Obres Públiques, amb un 
4 % aproximat. «Mentre unes te
nen lliure disposició de crèdit, 
d'altres ja el tenen en gran part 
hipotecat», però tot i aquestes 
defectes consideraren que són 
uns pressupostos possibles en 
aquests rrionrients. 

Solana, portaveu - del PSC 

(PSC-PSOE), en féu un balanç 
més positiu. Ell va remarcar que 
s'havia avançat considerable
ment sobre els anys anteriors: 

«És un pressupost de fons polític 
i està fet de cara a aconseguir 
tres millores: modernitzar l'ajun
tament; dominar-lo des d'una 
perspectiva, dels polítics i acon
seguir una gestió més transpa
rent de cara al poble». Quant a la 
comparança de regidories que 
havia fe tÀnge la ts , Solana al·le
gà que no li semblava oportuna, 
ja que obria «ferides, velles»; di
gué que el problerna estava que 
els anys anteriors no s'havia 
considerat Cultura com un con
tracte obligatori i que així estava 
el poble.: 

El batlle Pere Hernàndez clo
gué el debat amb repàs dels 
nous capítols de què consta el 
projecte. De'sprés, a la hora de la 
votació, hi hagué unanimitat to
tal de cara a l'aprovació dels 
pressupostos de l'ajuntament de 
Banyoles. • Acabat el ple, un 
merribre del PSUC, eritre el pú
blic, va recriminar afigl·ins dels re
gidors en haver-se compromès a 
convidar el seu partit en les ses
sions de c~aràcter important i no 
haver-ho complert. 

itat i uns modernitzats. 

Dé 404 bomber? el 1980, a 959 el 1983; de 150 agents forestals, a 467; 
de 65 parcs, a 100; de 252 vehicles, a 378... À més d'una inversió de 1.780 mi
lions de pessetes en nous materials. 

Tot això, sense repercutir ni una pesseta en impostos als ciutadans; 
: Una feina així no s'havia fet mai a Catalunya. 
'; Per què no ve a conèixer més de 10.000 dades com aquesta? 
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